
PROJEKT 
UCHWAŁA NR …………… 

RADY MIASTA ŚWINOUJŚCIE 

z dnia ……………….2023 r. 

w sprawie rozpatrzenia wniosku 

Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 15 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym  

(Dz. U. z 2023 r. poz. 40 i 572) i art. 241, 242 § 1, 244 § 2 w związku z art. 247 ustawy  

z dnia 14 czerwca 1960 r. Kodeksu postępowania administracyjnego (Dz. U. z 2023 r. poz. 775), Rada 

Miasta Świnoujście uchwala, co następuje: 

§ 1. Po rozpatrzeniu wniosku Pana Jana Borowskiego z dnia 6 lutego 2023 r.  rekomenduje 

powołanie międzysektorowego i interdyscyplinarnego zespołu ds. opracowania strategii ds. uchodźców, 

będącej modelem integracji. Odpowiedź na wniosek stanowi uzasadnienie do niniejszej uchwały. 

§ 2. Wykonanie uchwały powierza się Prezydentowi Miasta Świnoujście. 

§ 3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

Przewodnicząca Rady Miasta 

Elżbieta Jabłońska 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



UZASADNIENIE 

W dniu 6 lutego 2023 r. do Przewodniczącej Rady Miasta Świnoujście wpłynął wniosek Pana Jana 

Borowskiego o opracowanie i przyjęcie strategii ds. uchodźców. 

Wnioskodawca we wniosku zawarł intencje wskazujące, że przyjęcie strategii integracji z uchodźcami 

zmniejszy poziom lęku, niepewności, frustracji zarówno po stronie polskiej, jak i ukraińskiej. Zdaniem 

wnioskodawcy, strategia jest pomysłem na integrację i dotyczy dwunastu kluczowych obszarów życia, 

między innymi: edukacji, pracy, kultury, mieszkalnictwa, opieki zdrowotnej, pomocy społecznej, 

bezpieczeństwa i komunikacji, zarządzania kryzysowego, mediacji, partycypacji. 

Celem rozpoznania Przewodnicząca Rady Miasta Świnoujście skierowała wniosek do Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji. W dniach 16 marca, 14 kwietnia, 10 maja, 7 i 14 czerwca 2023 r. odbyły się 

posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji podczas których: 

- zapoznano się z zadaniami w obszarze integracji, które zostały przeprowadzone przez członków 

Fundacji Speak Up na terenie miasta Świnoujście; 

 

- uzyskano informacje o podjętych dotychczasowych działaniach Pełnomocniczki Prezydenta 

Miasta do spraw współpracy ze społecznością ukraińską. Uzupełnieniem informacji był 

sporządzony szczegółowy raport na temat zrealizowanych inicjatyw; 

 

- wysłuchano Prezes stowarzyszenia Homo Faber, która podzieliła się doświadczeniem  

w zakresie wsparcia osób uchodźczych uwzględniając specyfikę lokalną regionu. 

Podczas dyskusji zwrócono uwagę, że na politykę migracyjną należy patrzeć jako na proces,  

który podlega dostosowywaniu się do zmieniających się uwarunkowań lokalnych i zewnętrznych. 

Obecnie należy podkreślić, ze procesy migracyjne wywołują szereg skutków gospodarczych  

i społecznych. Konsekwencje tych skutków mogą być pozytywne-rozwój gospodarki, wzbogacenie 

kulturowe, rozwijanie procesów integracji społecznej, ale i negatywne-podział mieszkańców, czyli 

wzrost napięć etnicznych i kulturowych, a systemy zabezpieczenia społecznego, administracja mogą 

mieć ograniczone możliwości. 

Dzisiaj trudno jest jeszcze formułować przewidywania na przyszłość odnośnie do kierunku rozwoju 

migracji z Ukrainy do Świnoujścia ze względu na trwającą wojnę w Ukrainie, jak i innych kierunków 

migracji. 

Komisja podkreśla, że istotne jest zmniejszenie poziomu lęku, niepewności, frustracji wśród 

mieszkańców Świnoujścia, przedstawicieli cudzoziemców, a także uchodźców z terenów Ukrainy i 

repatriantów. Ważne jest przygotowanie i rozwijanie mechanizmów, które zapewnią mieszkańcom 

kompleksową obsługę w urzędach i instytucjach publicznych, a przede wszystkim stworzą warunki 

uczestnictwa w życiu naszego miasta. 

Komisja rekomenduje powołanie międzysektorowego i interdyscyplinarnego zespołu ds. opracowania 

strategii ds. uchodźców, będącej modelem integracji. Zaleca się, aby dokument składał się  

z trzech części, czyli: diagnozy (odpowiadającej na pytanie: jak jest?), głównych zasad polityki 

migracyjnej oraz kierunków działań (co powinno zostać zrobione w dłuższym i krótszym okresie?). 

Po zebraniu informacji, wysłuchaniu uczestników dyskusji, na posiedzeniu w dniu 7 czerwca 2023 r., 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji przyjęła stanowisko, iż wniosek należy uwzględnić. 

Wnioskodawca: 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji 


